

NFDI4Biodiversity Training Funds

[] [[Über](#)] [[Förderung](#)] [[Fristen](#)] [[Bewerbung und Evaluation](#)] [[Beratung](#)] [[Apply for NFDI4Biodiversity Training Funds](#)]

Über

Das NFDI4Biodiversity [Training Team](#) freut sich die erste Ausschreibung zu NFDI4Biodiversity Training Funds bekannt geben zu dürfen. Diese Maßnahme zielt darauf ab, finanzielle Unterstützung für die Entwicklung von Schulungsmaterialien wie Open Educational Resources (OERs), Tools, Schulungsdatensätzen sowie die Organisation von Lehrveranstaltungen, die speziell auf die Bedürfnisse der Biodiversitäts-Community zugeschnitten sind, bereitzustellen. Wir unterstützen innovative/interaktive Ansätze im Bereich der Biodiversitätsforschung. Darüber hinaus laden wir Bewerber:innen ein, einzigartige Themen im Bereich Data Science oder Data Management vorzuschlagen, die derzeit in vorhandenen Ressourcen unterrepräsentiert sind.

Die Ausschreibung schließt explizit generische Themen des Forschungsdatenmanagements aus! Unser Hauptaugenmerk liegt darauf, Ressourcen zu schaffen, die die vielfältigen Bedürfnisse unserer Zielgruppe erfüllen, darunter Studierende und Doktorand:innen, Wissenschaftler:innen, Professor:innen und Bürgerwissenschaftler:innen. Wir möchten zudem dazu ermutigen, vorhandene Kursmaterialien zu nutzen und zu verbessern sowie sie mit Standards abzugleichen, anstatt von Grund auf neu zu beginnen.

Wir freuen uns auf Vorschläge, die nicht nur zur Entwicklung neuer Materialien beitragen, sondern auch gemeinsames Lernen und den Austausch von Wissen innerhalb der Community fördern und einen nachhaltigen Beitrag zur Lehre leisten.



English version

The NFDI4Biodiversity [Training Team](#) is glad to announce the launch of the first call for Training Funds. This initiative aims to provide financial support for the development of training resources such as Open Educational Resources (OERs), tools, training data sets as well as organizing training events tailored specifically for the biodiversity community. We support innovative/interactive approaches within the realm of biodiversity science. In addition, we invite and encourage applicants to propose unique topics within Biodiversity Data Science or Biodiversity Data Management that may currently be underrepresented in existing resources.

It's important to note that this call specifically excludes generic research data management and open science topics. Our primary focus is to create resources that serve the diverse needs of our core audience, including Master's and PhD students, early-career to senior scientists, professors and citizen scientists in the field. We encourage applicants to consider leveraging and enhancing existing course materials, aligning them with standards rather than starting from scratch.

We look forward to receiving proposals that not only contribute to the advancement of biodiversity education but also promote collaborative learning and knowledge-sharing within the community. This call represents an opportunity to make a lasting impact on biodiversity education, and we encourage all eligible candidates to submit their innovative ideas.

Funding Application for NFDI4Biodiversity Training Funds 2024

Target group:

1. Any researcher affiliated with an [NFDI4Biodiversity consortium member organization](#) can apply.
2. Applicants not affiliated with an [NFDI4Biodiversity consortium member organization](#) can apply if they cooperate with a member organization. Please contact the training coordinator ([Helpdesk](#)) in advance for guidance.

Deadline: 30 Jun 2024

Project duration: max. six months

Product owner: [Daniel Tschink](#)

Keywords: training, training funds

Förderung

Für die aktuelle Ausschreibung stellt NFDI4Biodiversity insgesamt 15.000 € an finanzieller Unterstützung zur Verfügung, die auf die erfolgreichen Projekte verteilt werden. Vorschläge können Kosten in Höhe von bis zu 5.000 € pro Projekt abdecken.



English version

For the current call, NFDI4Biodiversity Training Funds is allocating a total of €15,000 in financial support, to be distributed among the successful proposals. Proposals can cover costs up to € 5,000 per project.

Fristen

Um möglichst viel Flexibilität bei der Einreichung von Ideen zu bieten und unterschiedlichen Zeitplänen und Ressourcen gerecht zu werden, möchten wir auch den Auswahlprozess möglichst flexibel gestalten. D. h. Vorschläge können im Laufe des ersten Halbjahres nach Belieben eingereicht werden. Das **Ende der Einreichungsfrist ist auf Juni 2024 festgelegt**. Die **Projektdauer sollte sechs Monate nicht überschreiten**.

Nach Abschluss des Projektes sind die Partner dazu angehalten, einen Bericht von nicht mehr als vier Seiten einzureichen.



English version

We operate on a rolling basis to provide potential contributors with flexibility in submitting their ideas. Thus, we aim to foster a continuous flow of innovative ideas and educational resources that contribute to the enrichment of biodiversity science. Interested partner are encouraged to take advantage of this opportunity and submit their proposals at their convenience throughout the year. This approach ensures that the NFDI4Biodiversity Training Funds remain accessible to a broad range of contributors, accommodating diverse schedules and timelines.

Applicants are encouraged to submit a concise report, not exceeding four pages, detailing the developed resources. The **deadline for submission is set to June 2024**. The project **duration should not exceed six months**. This timeframe allows contributors to carefully develop and refine their resources while ensuring that the materials are ready for review and potential implementation by the biodiversity community.

Bewerbung und Evaluation

Antragsberechtigung:

- Jeder Forschende, der mit einer [Partnerorganisation des NFDI4Biodiversity-Konsortiums](#) verbunden ist, kann sich bewerben.
- Bewerber, die nicht mit einer [Partnerorganisation des NFDI4Biodiversity-Konsortiums](#) verbunden sind, können sich bewerben, wenn sie mit einer Partnerorganisation zusammenarbeiten. Bitte kontaktieren Sie in diesem Fall im Voraus den Trainingskoordinator über den [Helpdesk](#).

Richtlinien zur Einreichung von Vorschlägen:

- Projekte müssen prägnant über das unten bereitgestellte Antragsformular beschrieben werden.

Bewertungskriterien:

- Vorschläge werden anhand der folgenden Kriterien bewertet:
 - Relevanz für NFDI4Biodiversity
 - Aktualität der Inhalte
 - Neuheit der Ansätze (Adressierung von Lücken in vorhandenen Ressourcen in Biodiversitäts- und Umweltwissenschaften)
 - Kreativität der Lehrmethoden (z. B. OER, Tools, Schulungsdatensätze, Escape Rooms)
 - Potenzial zur Integration in das Schulungsportfolio von NFDI4Biodiversity

Evaluation:

- Nach Erhalt Ihres Vorschlags senden wir innerhalb weniger Tage eine Eingangsbestätigung.
- Der Vorschlag wird an Gutachter:innen aus der [NFDI4Biodiversity Steuerungsgruppe](#) weitergeleitet.

Bewilligung:

- Die Finanzierungsbewilligung wird von den Mitgliedern der [NFDI4Biodiversity Steuerungsgruppe](#) auf Grundlage der Empfehlungen der Gutachter:innen getroffen.
- Wenn der eingereichte Vorschlag für eine Finanzierung ausgewählt wird, erklärt sich der Antragsteller damit einverstanden, die produzierten Materialien öffentlich zugänglich zu machen und eine genehmigende Lizenz bereitzustellen (z. B. Creative Commons Lizenzen CC-0, CC-BY; Open Data Commons Lizenzen ODC-PDDL, ODC-BY; Software-Lizenzen GPL v3, MIT, MPL).

Dieser Prozess ist darauf ausgerichtet, Transparenz, Fairness und die Ausrichtung an den Zielen von NFDI4Biodiversity sicherzustellen. Wir möchten hiermit alle Partner des Netzwerkes ermutigen, ihre Vorschläge einzureichen und so zur Förderung der Biodiversitäts- und Umweltwissenschaften beizutragen.

 English version

1. Eligibility and Affiliation:

- Any researcher affiliated with an [NFDI4Biodiversity consortium member organization](#) can apply.
- Applicants not affiliated with an [NFDI4Biodiversity consortium member organization](#) can apply if they cooperate with a member organization. Please contact the training coordinator ([Helpdesk](#)) in advance for guidance.

2. Proposal Submission Guidelines:

- Projects must be concisely described via the application form provided below.

3. Evaluation Criteria:

- Proposals will be evaluated based on the following criteria:
 - Relevance to NFDI4Biodiversity
 - State-of-the-art content
 - Novelty (addressing gaps in existing resources in Biodiversity and Environmental Sciences)
 - Creativity of teaching methods (e.g. OER, tools, training data sets, escape rooms)
 - Potential for integration into NFDI4Biodiversity training portfolio

4. Acknowledgment and Review:

- Upon receiving your proposal, we will send an acknowledgment within the day to confirm its receipt.
- The proposal will be directed to reviewers for thorough evaluation.

5. Funding Decision:

- The decisions will be made by the [NFDI4Biodiversity steering committee](#) based on the reviewer's recommendations.
- If the submitted proposal is selected for funding, the applicant agrees to make the produced materials publicly available and provides a permissive license (e.g. Creative Commons Licenses CC-0, CC-BY; Open Data Commons Licenses ODC-PDDL, ODC-BY; Software Licenses GPL v3, MIT, MPL).

This application and evaluation process is designed to ensure transparency, fairness, and alignment with the goals of NFDI4Biodiversity. We encourage all eligible researchers to submit their proposals, contributing to the advancement of Biodiversity and Environmental Science.

Beratung

Wenn Sie Fragen haben oder Hilfe benötigen, zögern Sie bitte nicht, sich an unseren [Helpdesk](#) zu wenden. Ob es um das Verständnis der Kriterien, des (englischsprachigen) Bewerbungsformulars, die Verfeinerung Ihres Vorschlags oder die Klärung von Bedenken geht - unser Team bietet Ihnen die notwendige Unterstützung.

Wir freuen uns auf Ihre Projektideen!

 English version

If you have any questions, require clarification, or seek guidance regarding the call or the preparation of your proposal, please don't hesitate to contact our [Helpdesk](#). Our team is here to assist you and ensure that your submission aligns perfectly with the objectives of NFDI4Biodiversity. Whether you need assistance in understanding the criteria, refining your proposal, or addressing any concerns, our team is dedicated to providing the necessary support.

We look forward to receiving your innovative ideas and working together to enhance the educational landscape.

Apply for NFDI4Biodiversity Training Funds



Do you have questions, feedback or need help?

[Contact our Helpdesk](#) for direct support.

